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2. Informace tajemníka SMS ČR 
Tomáš Chmela informoval o aktivitě ohledně majetkových přiznáních. SMS ČR obeslalo 
starosty s možností zaslat dopis premiérovi. Aktuálně jsou dva návrhy novel – STAN a 
KDU. Vláda dala k oběma záporné stanovisko, bude se dále jednat s premiérem.  
 
Starostové byli dopisem obesláni s nabídkou ČAOH. SMS toto řeší a jedná ve věci. 
Ministerstvo ve spolupráci se SMO zřejmě připravuje přílepek k zákonu. Změnila by se 
odváděná částka za uskladnění odpadu na skládce z 500,- Kč na 2000,- Kč. Zvýšila by 
se tím pádem částka, kterou by platili přímo obyvatelé. Z vyšší částky by se nejspíše 
postavila nová velká spalovna. Produkce a ukládání odpadu se nijak závratně 
nezvyšuje, není proto třeba zvyšovat částku. Cílem SMS je posílit recyklaci. Dále by se 
měla měnit dotační strategie odpadového hospodářství na krajích, ale to příliš 
nepředpokládá. Kdyby byla podpora recyklace u svozových firem, problém by byl 
vyřešen. 
 
Podle jeho informací Rada OK schválila příspěvek na krajského tajemníka SMS, ještě 
to není stále oficiální. Doporučuje vést aktivity i dialogu s krajem.  
 
3. GDPR 
Radim Sršeň řekl, že seminář v Příkazech byl v první části velmi dobrý, tabulka by 
složitá a nepřehledná pro starosty. Má obavy z práce s cloudem a dalšími náležitostmi 
postupu práce. 
 
Tomáš Pavelka objasnil, že se starostové nebudou zahlcovat s GDPR. Postup bude – 
předvyplnění starosty na úřadech – zaslání pověřenci – návštěva pověřence – finální 
podoba – případně telefonické dořešení.  
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Miroslava Zavadilová se zeptala na obsah práce pověřence. 
 
Tomáš Pavelka odpověděl, že po implementaci je pověřenec třetí stranou mezi 
subjekty a správci. Bude provádět každoroční návštěvy obcí a škol, aktualizovat 
kontrolní záznam a řešit problémové situace. 
 
Tomáš Chmela řekl, že obce, které vstoupí do SMS do konce března, mají sníženou 
částku za GDPR.  
 
Pavel Hradil připomněl, že není třeba mít velké obavy, že se snaží spolu s dalšími 
pověřenci komunikovat o tom, aby byla práce co nejefektivnější a aby nebyla pro 
starosty a pracovníky obce zbytečně složitá.  
 
4. Manažer SMS ČR 
Tomáš Chmela představil Tomáše Pavelku, nového krajského manažera SMS. 
 
Bude se rozesílat mailem zpravodaj obcím. Členové předsednictva na krajského 
manažera má směřovat podklady k nastudování, organizační věci. 
 
Poděkoval Radimu Sršňovi za součinnost u stojanů na reflexní samolepky. Plánuje se 
další fáze. 
 
5. Odpady 
Tomáš Šulák se zúčastnil zasedání pracovní skupiny ohledně spolku Odpady 
Olomouckého kraje. Spolek by se měl transformovat na akciovou společnost. Akcionářů 
bude 13, jedním bude spolek obcí. Kraj do spolku nainvestuje 6 milionů korun. 
Představiteli nebylo řečeno, jaká bude náplň či idea spolku nakládání odpadů. Upozornil 
na zasedání, že ne všechny obce ze spolku budou mít zájem o to být akcionářem. 
Chybí přehled napříč krajem, jak obce nakládají s odpady. Navrhuje se potkat na úrovni 
mikroregionů a řešit to společně. Podklady rozesílá předsednictvu průběžně. Dalším 
problémem je, že se řeší zbytkový odpad. 
 
Jaroslav Nimmrichtr připomněl, že na kraji je většina, která podporuje založení akciové 
společnosti. Opoziční zastupitelé měli výhrady, ale nebyly akceptovány. Původní 
koncepce se nezměnila. Změnilo se zastoupení a hlas malých obcí. 
 
Miroslava Zavadilová se zeptala na možnost spolupráce obcí v rámci DSO. Dále se 
zeptala, zda by kraj podporoval i tato řešení. 
 
Tomáš Šulák řekl, že tato možnost je. Svolá zástupce mikroregionů či MAS. Hejtman 
odmítl variantu, že by se podporovalo nějaké alternativní řešení k akciové společnosti. 
 



  

Tomáš Müller objasnil situaci ohledně založení akciové společnosti – spolek nemůže 
uzavírat obchodní vztahy. Spolek měl společně řešit odpadovou strategii, k tomu 
nedošlo. 
 
Tomáš Šulák řekl, že se po založení bude prodávat akcie za 15,- Kč, což je nevýhodné 
pro obce, velká města získají v a. s. rozhodující hlas.  
 
Radim Sršeň se zeptal na recyklaci a další související témata, o kterých slíbil hejtman 
jednat na plénu pracovní skupiny.  
 
Tomáš Šulák odpověděl, že k tomuto nedošlo na jednání.  
 
Jaroslav Nimmrichr seznámil se situací na Zábřežsku. Spousta obcí vstoupila do spolku, 
ale systém tam funguje dobře, není důvod vstupovat do akciové společnosti. 
 
Tomáš Chmela připomněl, že je to dobré téma pro SMS, které by pod heslem 
„Spojujeme venkov“ svolalo zástupce mikroregionů (MAS).  
 
Tomáš Šulák navrhuje Radimu Sršňovi vznik kulatého stolu s krajem a zástupci obcí na 
platformě SMS. 
 
Radim Sršeň nerozumí, proč se nejprve řeší slupka a ne jádro problému. Nemáme 
koncepci, ale zakládáme akciovou společnost. Souhlasí s kulatým stolem – navrhuje 
přidat i téma POV. 
 
6. POV Olomouckého kraje 2019-2021 
Radim Sršeň seznámil přítomné s jednáními na kraji. Letos se bude řešit změna 
procesu žádání o dotace v POV, je to velmi nepřehledné. Jednají na úrovni krajského 
zastupitelstva, SMS bude přizváno. 
 
7. Vesnice roku 2019 
Tomáš Šulák se zúčastnil kulatého stolu k Vesnici roku 2019. Navrhl, aby byla více 
objektivní kritéria, případně dvoukolová řízení, kdy by se v prvním kole obodovala 
příloha k přihlášce. Bylo by dobré změnit vyhlašovatele a spoluvyhlašovatele, více to 
narovnat. 
 
Tomáš Chmela pochválil Jana Sedláčka, který napsal objektivní reakci na soutěž.  
 
Radim Sršeň řekl, že je třeba Vesnici roku změnit. Je to málo objektivní a příliš tradiční. 
Zmínil, že na evropských kolech dochází k jinému posuzování, odbornému. 
 
 
 



  

8. Různé 
Tomáš Chmela připomněl, že pokud kraj schválí definitivně dotaci na manažera SMS, 
je žádoucí s ním mít dále dobré vztahy. 
 
Proběhlo jednání se SMO, kteří žádali na MPSV o dotace na pověřence a výkon GDPR, 
dotace byla schválena. SMS vyvíjí činnost v oblasti několik měsíců, SMO začalo jednat 
později. Projednali několik témat – internet, výzvy EU. 
 
 

Dne 9. 2. 2018 
 

Zapsal: Tomáš Pavelka                  ……………………………… 
 
Ověřil: Tomáš Šulák 

                                 ……………………………… 
                          
 

 


